
Uittreksel uit conceptverslag commissie EEB 19 februari 2018 

 

6.a. Aanvullende voorstellen uitvoering motie 110 (op A-agenda alle commissies)  

 

De voorzitter meldt dat in deze vergadering enkel de punten worden besproken die 

gerelateerd zijn aan deze commissie, namelijk punt 7, versterking kwaliteit en integriteit 

lokaal bestuur, punt 8 restauratie Rijksmonumenten en punt 11, energietransitie. 

 

Mw. Van Rooij (PvdA) refereert aan punt 7, versterking kwaliteit en integriteit lokaal 

bestuur. Zij vindt de hiervoor beschikbaar gestelde 800.000 euro een enorm groot bedrag 

voor twee jaar. Betreft dit enkel personele kosten en wordt in een later stadium aan de 

commissie een voorstel voor de nadere uitwerking voorgelegd? 

 

Mw. Klaassen (D66) vraagt of GS kunnen aangeven wanneer een bestuursakkoord 

energietransitie met o.a. het Rijk verwacht wordt. Als dit te lang gaat duren duurt, dan 

stelt D66 voor in Noord-Holland vast aan de slag te gaan.  

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) steunt de aanvulling op de motie en de integriteitsaanpak van het 

openbaar bestuur en ondersteunt de vraag van de PvdA voor een toelichting op deze 

financiële middelen. Het IPO overweegt om de toedeling van 20 miljoen euro voor 

Rijksmonumenten over de provincies op andere wijze vorm te geven dan tot op heden het 

geval is. Brengt dit een verandering van de opzet mee en kan ervoor gekozen worden om 

de huidige werkwijze te continueren? 

 

Dhr. Bouberg Wilson (ONH) sluit zich aan bij de PvdA en verzoekt een toelichting op het 

bedrag van 800.000 euro.  

 

Dhr. Klein (CU/SGP) vraagt waar het precieze bedrag van 24,36 miljoen euro voor de 

energietransitie op gebaseerd is; betreft het een restpost? Hebben PS de mogelijkheid om 

mee te denken over de precieze besteding van de gelden?  

 

De heer Zoon (PvdD) constateert dat met deze motie een serieus signaal afgeven wordt 

om te benadrukken dat de provincie een ambitieuze partner is bij de realisatie van de 

klimaatdoelen. Bovendien biedt het mogelijkheden voor de provincie om serieus vaart te 

maken met haar ambitie. Er wordt een bedrag van 24 miljoen euro voor de 

energietransitie bestemd en een bedrag van 25 miljoen euro voor wegen in de Duin- en 

Bollenstreek, maar past dit laatste wel bij de ambitie van PS? Hoe kijkt de gedeputeerde 

hier tegenaan?  

 

Mw. Pels (GL) vraagt hoe de gedeputeerde verwacht na 2022 om te gaan met de 

Rijksmonumenten en is het wel wenselijk om deze gelden in te zetten voor iets wat op de 

exploitatie thuishoort?  

 

Mw. Bezaan (PVV) ondersteunt punten 7 en 8, maar dat geldt niet voor punt 11, de 

energietransitie. Het standpunt van de PVV hierover is bekend. 

 

Mw. De Meij (50plus) heeft veel problemen met punt 7, versterking integriteit lokaal 

bestuur, dat is geen speerpunt van de provincie en er zijn al veel adviesorganen in 

Nederland die de gemeenten ondersteunen. Daarom vindt zij 800.000 euro een enorm 

groot bedrag. Mensen met de laagste inkomens gaan straks het meeste betalen voor de 

energietransitie, dus de 24 miljoen euro moeten ook ingezet worden om deze mensen te 

ontzien, op welke wijze dan ook.     

 

De heer Remkes, Commissaris, bevestigt dat de weerbare democratie geen onderdeel 

vormt van motie 110, maar wel zijn GS nagegaan welke onderdelen van het 

regeerakkoord en het interbestuurlijk programma naar de provincie komen. Afgelopen 

woensdag is het interbestuurlijk programma ondertekend waarvan een hoofdstuk de 

weerbare democratie betreft en in het verdere traject zullen extra inspanningen voor de 

provincie aan de orde komen. In februari 2016 zijn de Gemeentewet, Provinciewet en 

Waterschapswet aangevuld waardoor burgemeesters, dijkgraven en de Commissaris van 



de Koning in eerste instantie verantwoordelijk zijn voor de integriteit in hun organisatie. 

De provincie is bovendien ook verantwoordelijk in verticale lijn in de richting van 

gemeenten en waterschappen sinds februari 2016. De kernvraag is of er aanleiding is om 

in een aantal gevallen de gemeenten en waterschappen te ondersteunen en te faciliteren 

en een verhoogde inzet op de provincie zelf te plegen. Intussen heeft de provincie al 

activiteiten ontplooid om die verantwoordelijkheid te activeren, zoals een recente 

bijeenkomst van griffiers en een bijeenkomst van burgemeester. Maar de indruk bestaat 

dat er wel een tandje bij kan en daarom zal de komende twee jaar een verhoogde 

inspanning gepleegd worden. Het bedrag van 800.000 euro is niet enkel en alleen 

bestemd voor personeelskosten. Wanneer PS akkoord gaan, dan zullen GS in een brief aan 

PS een toelichting geven op de activiteiten en verschillende kostencategorieën.  

 

Gedeputeerde Van der Hoek antwoordt op de vraag van D66 over de termijnen dat de 

minister de wens heeft om rond de zomer van het bestuursakkoord over te gaan naar het 

maatschappelijke of klimaatakkoord en de provincie zet alles op alles om hierin mee te 

gaan. Mocht dit te lang gaan duren, dan is er altijd ruimte om het (extra) budget eerder in 

te zetten, want daar besluit de provincie zelf over. Het totaalbudget bedraagt 24,36 

miljoen euro, maar er moet in IPO-verband en door de provincie met het Rijk gesproken 

worden over eventuele extra financiële bijdragen van de provincie voor bepaalde thema’s, 

zoals geothermie en afvang van CO2. Op dit moment bestaat hier nog geen duidelijkheid 

over, maar zodra dat het geval is, dan zullen PS hierover besluiten. Er zijn door OC&W en 

IPO voor vier jaar afspraken gemaakt over de verdeelsleutel voor Rijksmonumenten. Het 

budget is voor twee jaar vastgelegd en na twee jaar komt dit thema terug bij de 

kaderbrief en dan kunnen PS besluiten om hier wel of niet invulling aan te geven.   

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) vraagt of het ministerie mee besluit over hoe het IPO de verdeling 

van 20 miljoen euro over de provincies organiseert. In de stukken staat vermeld dat door 

de nieuwe verdeling een tekort ontstaat van 2,2 miljoen euro voor de provincie.  

 

Gedeputeerde Van der Hoek bevestigt dat de nieuwe afspraken van kracht zijn.   


